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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  5 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 09/2013 
Caràcter: ordinari 
Data: 17 de gener de 2013 
Horari: 19:30 h a 21:10 h 
Lloc: Centre Cívic de Gràcia 
 
 
Assistents 
 
Marta Farrés Falgueras, presidenta 
Xavier Casas Hurtado, vocal de CIU 
Pol Gibert Horcas, vocal del PSC 
Olga Acero López, vocal del PSC 
Lluís Perarnau Reyes, vocal d’ES 
Teresa Llamas Frías, vocal de l’Agrupació de Veïns de Gràcia 
Salvador Tamborero Oribe, vocal de l’AV d’Arraona-Merinals-Can Gambús 
Jaume Selvas Casanovas, vocal de l’AV de Can Feu 
Francisco Javier Martínez Jiménez, vocal de l’AV de la Serra d’en Camaró 
Albert Gusi Miró, vocal de les entitats culturals 
Isidre Vicente Rebull, vocal de les entitats culturals 
Jordi Argemi Alberich, vocal de les entitats esportives 
Martí Sala Roca, vocal de les entitats esportives 
Pilar Altarriba Vilarasau, vocal del grup altres entitats 
Fernando Fernández Moyano, vocal dels centres d’atenció primària 
Elisabeth Pineda García, secretaria delegada 
 
Altres assistents: 
 
Oriol Levot Fontdevila, tècnic d’Espai Públic 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
María Rodríguez Abellán, vocal de les entitats juvenils 
Joan Cosp Girbau, vocal de les entitats de comerciants 
Marina Duran Díaz, vocal del grup altres entitats 
Alfonso Moreno López, representant del PP (5%) 
 
Excusen la seva absència: 
 
Quim Carné Jordana, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Carles Bosch Masó, vocal del PSC 
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Rosend Valls Valls, vocal de les entitats de gent gran 
Mercè Canalias Pons, vocal de les entitats culturals 
Sergi Mestres Garcia, vocal de les entitats culturals 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Aprovació de la proposta d’atorgament de la Medalla d’Honor de Sabadell. 
3. Presentació de l’estratègia Sabadell Ciutat Intel·ligent.  
4. Balanç de l’activitat del consell de l’any 2012. 
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells, del districte de 30 d’abril de 1997, la presidenta declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
En primer lloc, la Sra. Farrés demana disculpes als vocals per no haver assistit a la darrera 
sessió del Consell del Districte. 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 

 
La Sra. Farrés demana si, els vocals, volen fer esmenes a l’acta anterior i atès que no 
n’hi  ha cap, l’acta de la sessió del 20 de desembre queda aprovada per unanimitat. 
 
 

2. Aprovació de la proposta d’atorgament de la Medalla d’Honor de Sabadell 
  
La Sra. Farrés comenta que, com cada any, en el Consell del mes de gener cada 
Districte presenta les seves propostes per l’atorgament de la Medalla d’Honor de la 
Ciutat. 
 
Tal i com exposava la carta que es va enviar a cada vocal el passat 20 de desembre, la 
Medalla d'Honor de Sabadell és una distinció que s’atorga a aquelles persones o 
entitats mereixedores de reconeixement per haver dut a terme una tasca rellevant a la 
ciutat o en un barri en concret, o per haver-se destacat en l'àmbit del moviment veïnal o 
de l'associacionisme, contribuint al desenvolupament d'una consciència ciutadana i de 
les seves virtuts i valors ciutadans. La medalla podrà ser concedida també a 
corporacions, entitats i societats oficials o privades, ciutats o pobles, així com a 
persones o col·lectivitats. 
 
La iniciativa de la proposta correspon a cada un dels consells de districte de la ciutat, 
que elevaran una proposta a la Junta de Portaveus. Cada consell podrà proposar una 
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distinció, dins del seu àmbit territorial. En total, s’atorguen deu Medalles; una per cada 
districte i tres per la Junta de Portaveus.  
 
La Sra. Farrés comenta que també es té en compte si hi ha alguna entitat al Districte 
que celebri el seu aniversari en el decurs de l’any.  
 
La Sra. Farrés comenta que, al Districte Cinquè, han arribat dues propostes. Una 
presentada per l’Associació de Veïns d’Arraona Merinals i l’altra presentada per 
l’Agrupació de Veïns de Gràcia.  
 
Abans de donar pas als representants d’aquestes dues entitats, la Sra. Pineda lliura la 
documentació relativa a les propostes.  
 
La Sra. Farrés dóna la paraula al Sr. Tamborero i a la Sra. Llamas per tal que defensin 
la seva proposta d’atorgament de Medalla d’Honor de Sabadell.  
 
El Sr. Tamborero comenta que, la Junta de l’AV Arraona Merinals Can Gambús, ha 
decidit proposar per la Medalla d’Honor a l’Escola Arraona, degut a la gran feina 
educativa que fa al barri d’Arraona Merinals Can Gambús, i a banda d’això perquè 
aquest any celebra el seu 50è aniversari.  
 
La Sra. Llamas comenta que, la Junta de l’Agrupació de Veïns de Gràcia vol proposar al 
CEIP Teresa Claramunt, per ser un dels símbols de la reivindicació del barri de Gràcia, 
per tenir una escola pública i de qualitat i la voluntat de millora del barri. Tot i això, la 
Sra. Llamas comenta que, la proposta de l’AV Arraona Merinals Can Gambús els hi 
sembla molt correcte per tot el que significa pel barri veí i en especial per commemorar 
aquest 50è aniversari, per tant retiren la seva proposta i la deixen pendent per propers 
anys.  
 
El Sr. Tamborero agraeix aquest gest de l’Agrupació de Veïns de Gràcia.  
 
El Sr. Sala comenta que la Medalla d’Honor hauria de donar-se a persones o entitats 
que destaquin fora de la seva activitat ordinària. Destaca la figura de la Sra. Llamas dins 
de l’Agrupació i del barri de Gràcia. Afegeix que es tindria que donar més valor a les 
activitats que no entren dins de la feina ordinària, valorar més la part altruista d’una 
persona o entitat.  
 
El Sr. Argemí comenta que aquest any el Club Esportiu Mercantil fa 100 anys.  
 
Els guanyadors de la Medalla d’Honor en els darrers 10 anys són: 

 
• 2001 SOCIETAT CORAL RECREATIVA EL CIERVO 
• 2002 OAR GRÀCIA 
• 2003 CLUB ESPORTIU MERCANTIL 
• 2004 ASSOCIACIÓ DE VEÏNS DE CAN FEU 
• 2005 MIQUEL AGUILAR BARBERÀ 
• 2006 GRUP ESPLAI DE GRÀCIA 
• 2007 ANTONIO ALBÁS BROTO 
• 2008 CASAL D’AVIS DE GRÀCIA 
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• 2009 FREDERIC MONASOR SEGOVIA 
• 2010 ROSSEND VALLS VALLS 
• 2011 ANNA MARIA AGUILÓ SABADELL 
• 2012 IES PAU VILA 

 
La Sra. Farrés explica que no es pot tornar a donar la Medalla a una entitat o persona 
que ja la té, d’aquí que no s’hagi contemplat la possibilitat del CE Mercantil, encara que 
sigui el seu aniversari.  
 
(20.00 hores. Marxa el Sr. Gibert i arriba el Sr. Martínez) 
 
El Sr. Perarnau comenta que les escoles són molt importants, ja que fan una feina per 
cohesionar els diferents barris. A més, hi ha professors que s’impliquen molt en la 
educació dels nens i nenes. Comenta que les propostes de Medalla d’Honor, d’aquest 
any, són un reconeixement dels barris a les seves escoles, per la feina que fan i també 
per la dels seus professionals. En aquest sentit, proposa obri molt més les escoles al 
barris de la ciutat.  
 
El Sr. Tamborero comenta que, a banda de la seva tasca ordinària, l’Escola Arraona 
també participa en diferents activitats del barri com per exemple la Cavalcada de Reis i 
la Setmana Cultural.  
 
El Sr. Sala destaca la feina feta per l’Escola Arraona durant les riuades de l’any 1962, ja 
que va acollir a famílies damnificades i també la feina que van fer com a primers 
menjadors socials.  
 
Desprès del debat, la proposta de l’Associació de Veïns d’Arraona Merinals Can 
Gambús, queda aprovada per unanimitat.  

 
 
3. Presentació de l’estratègia Sabadell Ciutat Intel·ligent 

  
La Sra. Farrés comenta que a les sessions dels Consells de Districte no només es 
presenten temes d’interès pel districte o per un barri concret, sinó que també es 
presenten temes d’importància per la ciutat en general. 
 
És el cas de l’Smartcity. Concepte que es defineix com una ciutat amb infrastructures, 
xarxes i dispositius intel·ligents que permeten tenir dades online per gestionar de 
manera interactiva i eficient la ciutat.  
 
Per tal de dur a terme aquesta explicació, la Sra. Farrés presenta al Sr. Llevot, tècnic 
d’Espai Públic que és un dels encarregats del projecte Smartcity.  
 
El Sr. Llevot, a través d’un power point, explica els principals conceptes de l’Smartcity.   
 
Destaca que els principals objectius del projecte permetran: 

 
• Tenir informació de la ciutat de primera mà i en temps real.  
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• Reduir la despesa pública en gestió de serveis (sistemes de telegestió, 
aprofitament de les TIC, etc.). 

• Millorar l’eficiència i la qualitat dels serveis.  
• Fer de Sabadell un model de gestió intel·ligent. 
• Impulsar l’economia del coneixement. 
• Fomentar la sostenibilitat.  

 
A continuació, el Sr. Llevot comenta els eixos de l’Smart i els seus àmbits d’actuació; els 
vocals fan intervencions. 

 
• Medi ambient. Destaca la recollida pneumàtica de residus, la recollida RSU 

(indicadors de buidatge als contenidors de brossa) i la telegestió del reg dels 
espais enjardinats de la ciutat.  

 
El Sr. Tamborero demana per la velocitat de la pneumàtica. El Sr. Llevot comenta, que 
tal i com es va dir al diari, la velocitat dels residus arriba als 70km/h. 

 
• Mobilitat urbana. Gestió activa del trànsit i xarxa de transport públic (autobús i 

FGC).  
 
• Eficiència energètica. Renovació de l’enllumenat públic; telegestió d’energia a 

equipaments públics; semàfors amb tecnologia led i comptadors intel·ligents. 
 
El Sr. Llevot comenta que al barri de Gràcia es renovarà gran part de l’enllumenat públic 
per tecnologia led. I destaca que diversos equipaments del districte tenen sistemes de 
telegestió. 

 
• Govern i ciutadania. Open data (obrir les dades de l’administració als ciutadans, 

en format digital); e-Administració (seguiment d’expedients administratius en 
totes les seves fases) i e-Participació (renovació de la web de l’Ajuntament, 
adaptant-la a la nova realitat 2.0). 

 
• Competitivitat. Co-working (Centre de Promoció Empresarial) i connectivitat (fibra 

òptica a la ciutat). 
 

El Sr. Gusi demana saber si hi haurà fibra òptica per tota la ciutat. El Sr. Llevot comenta 
que la intenció és aquesta, tal i com s’ha signat en el conveni amb Telefònica. En el 
decurs del 2013 s’anirà implantant per tota la ciutat.  

 
• Qualitat de vida. Telassistència. Assistència per professionals 24h 365d. 4.500 

teleassistències instal·lades. 
 

El Sr. Llevot comenta que, a Sabadell, tenim el percentatge més alt de persones amb 
teleassistència de la comarca.  
 
La Sra. Farrés, com a regidora de Serveis Socials, destaca aquest fet com a molt 
positiu, ja que això permet a moltes persones millorar la seva qualitat d’assistència.  
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En aquest sentit, el Sr. Fernández comenta que cada cop més s’estan utilitzant les 
noves tecnologies per donar servei als pacients d’Atenció Primària (receptes 
electròniques, proves pilots de visites virtuals, etc.). 
 
El Sr. Sala comenta que hi ha una empresa a Barcelona que ofereix un servei per 
controlar la feina que realitzen els funcionaris a les empreses públiques. Ho fan a través 
dels ordinadors.  
 
La Sra. Farrés dóna les gràcies al Sr. Llevot per la seva explicació.  

 
(20.20 hores. Marxa el Sr. Llevot i arriba la Sra. Acero). 

 
 
4. Balanç de l’activitat del consell de l’any 2012 

  
La Sra. Pineda pren la paraula i a través d’un power point explica l’activitat realitzada pel 
Consell del Districte Cinquè en el decurs del 2012. 
 
A continuació, la Sra. Farrés demana si algú té alguna qüestió o suggeriment sobre les 
sessions del consell. 
 
Per tal d’agilitzar les sessions, la Sra. Farrés comenta la possibilitat de fer una carta als 
vocals que no assisteixen als plens per tal que les seves entitats facin el canvi de vocal 
o incentivar l’assistència.  
 
El Sr. Gusi comenta que l’Esplai de Gràcia ha plegat.  
 
El Sr. Sala proposa fer un retorn de tots els temes que s’han anat traslladant en els 
Consells del Districte per part dels vocals. D’aquesta proposta, la Sra. Pineda comenta 
que es fa retorn en el punt de comunicacions de cada ple; tot i així es prepararà el llistat 
des de principis de legislatura.  
 
El Sr. Argemí comenta que el barri està molt deixat, no s’han fet inversions al barri. El 
Centre Cívic ha tancat pel matí i no entén com a vegades hi havia dos conserges per la 
tarda.  
 
La Sra. Farrés comenta que, en relació a la inversió, si que s’han fet coses al barri. 
Destaca la renovació de la Plaça del Treball, la millora dels passos de vianants, de la 
Gran Via i el nou CAP Gràcia, en col·laboració amb la Generalitat.  
 
La Sra. Farrés destaca, en especial, la obra dels FGC. S’està treballant per fer el 
soterrament que permeti la millora de la connectivitat de Gràcia i Can Feu; i també 
destaca la marxa de l’oci nocturn de la Zona Hermètica del barri de Gràcia.  
 
El Sr. Vicente demana com quedarà la cota de la via dels FGC un cop soterrada. La 
Sra. Pineda comenta que la cota canvia, el tren anirà soterrat i el Passeig Can Feu i la 
Rambla Iberia quedaran en superfície.  
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El Sr. Sala proposa presentar el projecte de soterrament dels FGC en propers plens del 
Districte. La Sra. Farrés comenta que, un cop s’hagi treballat, el portarem per tal que els 
vocals el coneguin.  
 
En relació a la Zona Hermètica, el Sr. Gusi demana saber si hi ha comparativa entre les 
molèsties que hi havien abans i desprès de la instal·lació del sistema de tancament. 
 
La Sra. Farrés comenta que ho demanarem als departaments implicats.  
 
La Sra. Llamas comenta que estan preocupats perquè no veuen moviment a Sant Pau 
de Riu Sec.  
 
La Sra. Farrés explica que això és irrellevant, ja que el maig de 2016 els locals d’oci 
nocturn que estan en façanes disconformes hauran de tancar vagin o no a Sant Pau de 
Riu Sec. L’Ajuntament no fa discoteques, aquest és un tema entre els propietaris de 
Sant Pau i els locals musicals.  

 
 
5.  Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat 
 
La Sra. Pineda comenta que des de la darrera sessió del Consell del Districte, 
celebrada el passat 20 de desembre, no s’ha convocat cap consell sectorial. D’aquesta 
manera, el punt resta pendent per la propera sessió. 
 
La Sra. Pineda comenta que no tenim representant en el Consell Escolar Municipal. El 
representant era el Sr. Bosch, però ara ja no és vocal del Districte; per tant, caldria 
escollir un nou representant.  
 
 

6. Comunicacions 
 
En la sessió del 20 de desembre es van fer les següents peticions.  
 
El Sr. Tamborero va fer les següents consideracions: 

 
• Al núm. 91-92 del Polígon Merinals hi ha un arbre que està molt inclinat, demana 

que es vagi a mirar per evitar accidents.  
 

La Sra. Pineda comenta que l’arbre està així per creixement, no hi ha perill de 
que caigui.  

 
• Torna a haver molts coloms al Polígon.  
 

En aquest sentit, la Sra. Pineda informa que aquest any s’han fet tres captures, i 
comenta que el problema és que hi ha una veïna que els hi dóna menjar. El Sr. 
Bosch comenta que es tornarà a passar a Salut.  
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• Hi ha molts carros de la compra abandonats pel carrer Malta i per l’interior del 
Polígon.  

 
La Sra. Pineda comenta, tal i com ja ha fet en altres ocasions, que des de Espai 
Públic es treballa per evitar aquest fet i hi ha una brigada que es dedica a la 
retirada d’aquests elements; que ens facin arribar el llistat i es retiraran el més 
aviat possible.  

 
• Hi ha molts mobles vells abandonats pel barri.  

 
La Sra. Pineda comenta que això és un tema de civisme, als contenidors hi ha 
un número de telèfon on poden trucar per la seva retirada. Tot i així també hi ha 
una brigada que es dedica a la retirada d’aquests elements abandonats.  

 
El Sr. Sala, que va excusar la seva absència el 20 de desembre, per trobar-se en una 
altra reunió, va enviar un correu electrònic amb diferents consideracions, per tal que 
constessin en l’anterior acta. Així es va fer. En aquesta sessió es fa retorn dels temes 
que tenim informació.  
 
El Sr. Sala va comentar, en relació al Punt Blau: 
 

• Cada vegada que hi va ha de donar les seves dades (DNI, Nom, Matrícula, Barri, 
etc.). Proposa crear una base de dades la primera vegada i després només 
donar el DNI.  

 
La Sra. Pineda comenta que s’ha passat a Espai Públic per tal que ho pugui 
comentar amb SMATSA, empresa responsable de la recollida d’escombreries. 

 
• Dóna la sensació que els empleats no tenen la informació necessària dels canvis 

de normativa interna que hi han. Proposa que les normes i les seves variacions 
les haurien de tenir i/o rebre-les per escrit i poder-les mostrar a l’usuari quan 
calgués.  
 
La Sra. Pineda comenta que els treballadors tenen la informació necessària. Pot 
ser es tracta d’un tema puntual, ens comenten que si torna a passar que ens ho 
notifiquin al Dt5, amb el dia i la hora que es va donar el mal servei per tal de 
poder esbrinar els fets. 

 
• Només els industrials de Sabadell poden deixar runa allà. Proposa crear una 

base de dades per tal d’identificar fàcilment als empresaris de Sabadell i als que 
no ho són i així evitar problemes alhora de fer el pagament.  

 
La Sra. Pineda informa que, des de l'any 2012, tots els que no paguen la taxa de 
residus a Sabadell paguen per l'ús de les deixalleries, entenent que poden anar 
a tirar-ho en els seus municipis i si es en el nostre paguen només per les 
fraccions que representen un cost per l'Ajuntament, per exemple per la ferralla 
no paguen. 
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7. Torn obert de paraules 
 
El Sr. Gusi comenta que a la Ctra. Molins, més amunt de la Policia Municipal, hi ha una 
tapa de registre que té el cargol aixecat.  
 
El Sr. Casas comenta que la Plaça Jean Piaget és un pipí can i sempre està plena 
d’excrements de gossos.  
 
La Sra. Llamas demana refaldar els pins de la Plaça del Treball i donar forma a la copa 
de l’olivera del c. Manso.  
 
La Sra. Llamas demana reunió amb Llicències per tractar el tema de la Zona Hermètica.  
 
El Sr. Tamborero adjunta una carta d’un veí del Polígon Merinals, que es queixa sobre 
el gran número de coloms que hi ha.  Demana un contenidor de roba a la Plaça dels 
Drs. Banting i Best.  
 
El Sr. Sala comenta que a Gràcia també ha detectat gran presència de coloms. Demana 
unificar les parades de contenidors que hi ha a l’IES Pau Vila (c. Jacint Verdaguer). Fa 
el suggeriment de que la Policia Municipal ha de millorar el tracte en vers al ciutadà; el 
Sr. Sala fa constar que les bones practiques i l’educació no estan en contra de la 
disciplina ni el rigor que han de demostrar els agents davant dels ciutadans de Sabadell. 
Així s’aconseguirà el respecte mutu.  
 
El Sr. Selvas demana saber perquè han desplaçat els contenidors del c. Cèsar Torras 
cantonada amb c. Jaquard. 
 
El Sr. Martínez demana, de nou, per l’estat de la obra aturada a Carretera de Terrassa, 
224. 

 
 

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretaria delegada, estenc aquesta acta. 
 
La secretaria delegada     Vist i plau 

La presidenta 
 

 
 


